



Press Release / Communiqué de presse (version française ci-dessous)

Le Mans – Saturday, the 13th of October 2018 – Qualifying Heats

Everything still up for grabs in the IAME International Final!



The qualifying heats on the Le Mans international karting circuit ended in summer-like temperatures and brilliant sunlight, which highlighted the performances of the 466 drivers that started this prestigious event. Thanks to the excellent organisation put in place by IAME, the 3-days spectacle has been absolutely mind-blowing with non-stop overtaking, marvellous comebacks, and as always, unexpected twists of fate! The pressure is going to ramp up even further as everybody gears up for the Finals. Who are the warriors who will have the joy of stepping up onto the podium?

Answer on Sunday evening 14th October.



www.iamekarting.com



Junior: The British make a big impact

With four victories and two second places, British driver Lewis Gilbert (Kosmic) gave an impressive display in the qualifying heats putting him on pole for Sunday morning's pre-final, which will decide the grid positions for the final. His fellow-countryman, Georgi Dimitrov (Exprit) scored five wins but his worst result, fifth, dropped him back to second place in front of two other drivers from the United Kingdom: Alex Lloyd (FA Kart) and Taylor Barnard (KR). Dilano Van'T Hoff (Exprit), 21st on the timing sheets made a great comeback to seal fifth place in front of the quickest of the Belgians, Sam Balota (Exprit), and the leading Frenchman, Loris Cabirou (Kosmic).

Master: Peurière holds on to the lead

François Peurière (Tony Kart) managed to take first place in the qualifying heats against Peruvian Gustavo Michelsen (Exprit) who clinched one victory. Another French driver, Wilfrid Lecarpentier (Kosmic), still has a card up his sleeve thanks to his third position. At the moment he's lying third in front of Gary Turkington (Kosmic), winner of the last heat on Saturday. Among the Gentlemen over 45 years old in the Masters peloton, it is indecision that reigns among several drivers.



Super Shifter: 4 heats, 4 winners!

As is the case in all the categories the gaps between the title contenders are very small. While Belgian Frédéric Op De Beeck (Formula K) emerged victorious in the first heat three other drivers also scored wins: Nicolas Rohrbasser from Switzerland (Kosmic), British driver Thomas Bale (Kosmic) and another Swiss Kevin Lüdi (Kosmic). So a few calculations were necessary to see that De Beeck will be on pole for the pre-final in front of Bale, Rohrbasser and Lüdi. On Sunday morning, Prassetyo (Tony Kart) from Poland and Estonian Sten Dorian Piirimagi (Exprit) will share the third row of the grid.

Senior: Joey Van Splunteren's experience pays off

After it rained during qualifying, the qualifying heats (28 in total) led to amazing races and the positions at the top changed frequently as the heats unfolded. Dutchman Joey van Splunteren (KR), who's no stranger to these big international events, shone and was first in the intermediate classification in front of Frenchman, Charles Tesnière (Kosmic). British driver Harry Thompson (Exprit), who's one of the new talents in the category and finished third ahead of his fellow-countrymen, Thomas Turner (CompKart) and Clayton Ravenscroft (Kosmic). Australian Pierce Lehane who set pole on Wednesday evening and won three heats fell back to sixth, but is still one to watch out for. Behind them, several other drivers won at least one heat and are determined to carry on the good work!



Mini: Brent Crews is aiming for a back to back victory

Brent Crews (KR) who won in 2017 has already surprised his rivals by signalling to them that he is determined to keep his title by winning his three heats. Englishman Freddie Slater (KR), Maxens Verbrugge (Parolin), William Macintyre (KR), in second, fourth and fifth places respectively, also clinched a victory. Spaniard Miguel Peiro Luzarraga (FA Kart) opted for consistency and slotted into third thanks to the number of points he racked up.



Super: Callum Bradshaw's flawless performance

Callum Bradshaw (CRG) has laid down the law to his rivals since the start of the event with its powerful 175cc X30 Super engine. The Englishman, who already set pole, won all four qualifying heats. Just behind came his fellow-countryman Danny Keirle (KR) who was as quick as he was consistent, while Yannick De Brabander (Praga) from Belgium bagged third in front of Greek Filippas Kalesis (Tony Kart) and Nicklas Nielsen (Praga). It's very probable that the winner of the final will be found among these five drivers.

There will be yet another full, action-packed program on Sunday 14 October with 12 Warm-Ups, 6 C or B Finals, 6 Pre-Finals and 6 Finals!

Thanks to all the 466 Warriors and good luck for the Finals' day!



> Facebook page "IAME" : <https://www.facebook.com/iame.the.heart.of.kart>

> Full results, live streaming and live timing available from the IAME Karting website: <http://www.iamekarting.com>

Press Relations: Kart Mag Organisation - redaction@kartmag.fr

Photos by Tino Cacopardo (CT Photos)

For Media Information Purposes - Non-contractual document - No regulatory value



www.iamekarting.com



Version française - Samedi 13 octobre - Manches de qualification

Le suspense reste entier à la “IAME International Final”

Sur le circuit international de Karting du Mans, les manches de qualification ont pris fin avec des températures estivales et sous un soleil radieux, qui a mis en valeur les performances des 466 pilotes ayant pris le départ de cette prestigieuse épreuve. Grâce à la parfaite organisation mise en place par la IAME, le spectacle offert trois jours durant a été extraordinaire, avec d'incessants dépassements, de magnifiques remontées et toujours d'inattendus coups du sort. La pression va encore continuer de monter, tant le grand moment des phases finales est attendu avec impatience. Quels seront les “guerriers” qui auront la joie de monter sur le podium? Réponse ce dimanche 14 octobre au soir...



Junior : Les Britanniques font forte impression

Avec quatre victoires et deux 2e places, le Britannique Lewis Gilbert (Kosmic) a réalisé un parcours impressionnant dans les manches de qualification et a gagné sa place en pole position pour la préfinale de dimanche matin. Cette course déterminera les positions de départ pour la finale. Vainqueur à cinq reprises, mais avec une 5e place comme moins bon résultat, son compatriote Georgi Dimitrov (Exprit) se retrouve 2e devant deux autres pilotes du Royaume-Uni: Alex Lloyd (FA Kart) et Taylor Barnard (KR). 21e aux chronos, Dilano Van'T Hoff (Exprit) a effectué une belle remontée en 5e position devant le meilleur des Belges, Sam Balota (Exprit), et le meilleur des Français, Loris Cabirou (Kosmic).

Super Shifter : 4 manches, 4 vainqueurs !

Comme dans toutes les catégories, les écarts sont extrêmement serrés entre les candidats au titre. Si le Belge Frédéric Op De Beeck (Formula K) a gagné la première manche, trois autres pilotes l'ont relayé à la première place: le Suisse Nicolas Rohrbasser (Kosmic), le Britannique Thomas Bale (Kosmic) et le Suisse Kevin Lüdi (Kosmic). Il fallait donc sortir les calculatrices pour voir Op De Beeck se retrouver en pole position pour la préfinale devant Bale, Rohrbasser et Lüdi. Dimanche matin en préfinale, le Polonais Prassetyo (Tony Kart) et l'Estonien Sten Dorian Piirimagi (Exprit) se partageront la 3e ligne.



Mini : Brent Crews vise le doublé

Déjà vainqueur en 2017, Brent Crews (KR) a déjà prévenu ses adversaires qu'il était bien décidé à conserver son titre, comme l'Américain l'a démontré en gagnant ses trois manches. Respectivement 2e, 4e et 5e, le Britannique Freddie Slater (KR), le Français Maxens Verbrugge (Parolin) et un autre Britannique, William Macintyre (KR), ont également eu l'honneur de gagner une course. Régulier, l'Espagnol Miguel Peiro Luzarraga (FA Kart) est parvenu à s'intercaler en 3e position au cumul des points.

Master : Peurière garde le cap

En parvenant à gagner la course de qualification dans laquelle il était opposé à Julien Poncelet (Top Kart), François Peurière (Tony Kart) a pu conserver sa place de leader au classement général, avant la préfinale. Vainqueur à une reprise, le Péruvien Gustavo Michelsen (Exprit) aura l'honneur de partir en première ligne dimanche matin. 3e en 2016 et 2e en 2017, Wilfrid Lecarpentier (Kosmic) n'a pas dit son dernier mot. Il pointe pour le moment en 3e position devant Gary Turkington (Kosmic), vainqueur de la dernière manche du samedi, et Gérard Cavalloni. Parmi les Gentlemen de plus de 45 ans présents dans le peloton en Master, c'est l'indécision qui règne entre plusieurs pilotes.

Super : Le sans-faute de Callum Bradshaw

Callum Bradshaw (CRG) dicte sa loi sur ses adversaires depuis le début de la compétition au volant de son kart équipé du puissant moteur X30 Super de 175cc. Déjà auteur de la pole position, le Britannique a remporté l'intégralité des quatre manches de qualification. Juste derrière lui, son compatriote Danny Keirle (KR) s'est montré aussi rapide que régulier. 10e aux chronos, le Belge Yannick De Brabander (Praga) s'est replacé en 3e position devant le Grec Filippos Kalesis (Tony Kart) et Nicklas Nielsen (Praga). Le vainqueur de la finale pourrait se retrouver parmi ces cinq pilotes.

Senior : L'expérience de Joey Van Splunteren a parlé

Après la pluie des essais chronométrés, les manches qualificatives (au nombre de 28 dans cette catégorie !) ont donné lieu à des courses extraordinaires, avec une hiérarchie qui a fréquemment changé au fil des courses. Habitué de ces grands rendez-vous internationaux, le Néerlandais Joey Van Splunteren (KR) s'est mis en évidence et se retrouve premier du classement intermédiaire devant le Français Charles Tesnière (Kosmic). Le Britannique Harry Thompson (Exprit), l'un des jeunes talents de la catégorie, pointe 3e devant deux de ses compatriotes, Thomas Turner (CompKart) et Clayton Ravenscroft (Kosmic). Auteur de la pole position mercredi soir et vainqueur de trois manches, l'Australien Pierce Lehane est descendu en 6e position, mais reste un pilote à surveiller. Derrière, plusieurs autres concurrents ont eu l'occasion de gagner au moins une manche et ne comptent pas s'arrêter en si bon chemin...



Le programme du dimanche 14 octobre 2018 sera encore très copieux avec 12 “warm-up”, 6 finales de classement, 6 préfinales et 6 grandes finales !

Merci aux 466 “warriors” pour leur présence et bonne chance pour dimanche...

Page Facebook “IAME” : <https://www.facebook.com/iame.the.heart.of.kart>

Résultats complets, live streaming et live timing accessibles à partir du site IAME Karting : <http://www.iamekarting.com>

Relations Presse : Kart Mag Organisation - redaction@kartmag.fr

Photos Tino Cacopardo (CT Photos)

A des fins d'information media, aucune valeur réglementaire



www.iamekarting.com

